
 

ACTA NÚM. 164 

 

Assistents: 

Xavier Bardina Simorra 

Xavier Blanco Escoda 

Assumpció Bosch Merino (Per substitució de 

Alba Hernández Bonilla) 

Maite Carrassón López de Letona, Presidenta 

Ernesto Castaños Moreno 

Diego Castro Ceacero 

Josep Maria de Dios Marcer 

Núria de la Osa Chaparro 

Ester Fernandez  

Ana Fernández Montraveta 

Isidre Gibert González 

Jesús Giraldo Arjonilla 

Fernando Guerrero Rebollo 

Eduard José Cunilleras 

Assumpció Malgosa Morera 

Salvador Navarro Soto 

Susana Navas Navarro 

Judith Panadés Martí 

Tatiana Rovira Faixa 

Jordi Suñé Tarruella 

Olga Torres Hostench 

Maria Valdés Gázquez 

Pere Ysàs Solanes 

 

A Bellaterra, a les 09.31 h del dia 19 de gener  

de 2023, es reuneixen en sessió ordinària, a la 

Sala de Juntes del Rectorat i sota la 

presidència de la vicerectora de Personal 

Acadèmic els membres de la Comissió de 

Personal Acadèmic assenyalats al marge. 

 

S’han excusat d’assistir a la reunió el doctor Xavier Ramos Morilla, la doctora Alba Hernández 

Bonilla  i la doctora Anna Díaz Vicario. No assisteix el doctor Guillem Prats Ejarque. 

 

Actuen com a membres de suport la doctora Natividad Ramajo Hernández, adjunta al 

vicerectorat de Personal Acadèmic, el senyor Joan Farré Vila, cap de la Unitat de Personal 

Acadèmic, la senyora Maria Pau Álvarez del Castillo, cap de l’Oficina de Qualitat Docent, el 

senyor Joan Antoni Alcaide Romero, cap d’Unitat d’Avaluació de la Qualitat i el senyor Eduard 

Sánchez Artigas, tècnic de l’Oficina de Qualitat Docent. 

 

Hi actua, com a secretària, la senyora Montse Tarjuelo Jacas, lletrada del Gabinet Jurídic de la 

UAB. 

 

La sessió es gravarà a efectes de preparació de l’acta. 

 

 

Ordre del dia  

 



1. Aprovació de l’acta de la reunió anterior.  

2. Informe de la vicerectora de Personal Acadèmic.  

3. Aprovació de concursos de PDI permanent 
4. Aprovació de concursos de PDI temporal 
5. Incorporació al Model de Dedicació Acadèmica d’interpretacions aprovades a CPAs anteriors 
i acords. 
6. Modificació del punt 2 del Model i Criteris de Priorització de les places de Professorat 

Permanent. 

7. Aprovació de la convocatòria d’avaluació de l’activitat docent del professorat (tram 

autonòmic) per períodes vençuts fins el 31/12/2022. 

8. Assumptes de tràmit 

9. Torn Obert de  paraules 

 

 
1. Aprovació de l’acta de la reunió anterior.  

 
 
La Comissió de Personal Acadèmic, per assentiment, acorda aprovar l’acta de la comissió del 

dia 20 de desembre de 2022. 
 

2. Informe de la presidenta de la comissió. 

 

La vicerectora de Personal Acadèmic inicia el seu informe explicant que la LOSU segueix la seva 

tramitació al Senat, i tornarà al Congres per a la seva aprovació definitiva, després en 20 dies 

entrarà en vigor. 

Tot seguit explica que la programació del curs 2023-2024 s’està fent ara, i a continuació es 

començarà l’elaboració de les fitxes de professorat. També explica que per continuar amb la 

modificació del MDA convé que la LOSU estigui aprovada i també els pressupostos de la 

Generalitat que han de garantir el finançament del pla de xoc per l’estabilització de professorat 

a les universitats públiques catalanes. Sobre el finançament que correspondrà a la UAB diu que 

no ho saben encara, creu que serà el suficient per treure 120 places de lectors noves, a part de 

les 50 jubilacions, però no ho saben segur, per això fins que no se sàpiga no es podrà fer la 

dotació de noves places, no nomes les de lectors sinó també les de plantilla B. Explica que 

probablement s’haurà de celebrar una CPA extraordinària, per modificar els límits de les places 

màximes per àrea i departament.  

A continuació s’inicia un torn d’intervencions en els que es demana si des de la UAB o des de 

l’ACUP s’ha fet seguiment de la presencia de professors de la nostra universitats o d’altres 

catalanes a les comissions d’avaluacions dels trams de recerca, sembla que hi ha baixa presencia 

del sistema universitari català i sobre dimensió d’universitats d’altres zones. També es demana 

si amb la nova assignació de places no ha d’aprovar la CPA el nombre màxim de professors per 

àrea. Es comenta que es voldria obtenir informació de les diferents àrees de coneixement, les 

edats i l’encàrrec, per veure les àrees de coneixement que estan pitjor de professorat 

permanent. Finalment es demana si continua vigent l’opció de canviar places obtingudes de 

lector per places d’agregats. 

La vicerectora de Personal Acadèmic comenta sobre la presencia de professorat de la UAB o 

d’universitats catalanes a les comissions d’avaluació dels trams de recerca que ella no ho ha 



mirat i com en aquest moment la vicerectora de Recerca no hi és no ho pot aclarir, però creu 

que pot ser, i diu que ho miraran, comenta que és possible que funcionin amb llistats de 

funcionaris i com la majoria de professorat de les universitats catalanes dels darreres temps eren 

laborals es pot donar aquesta desproporció. També respon que depèn del finançament que 

arribi, i amb les simulacions que es facin s’hauran de canviar els límits de professors per àrea de 

coneixement i per departament i ho aprovarà aquesta Comissió i després el Consell de Govern. 

Respecte a la informació requerida diu la vicerectora que aquesta informació està en la 

documentació que passa per aquesta CPA i allà es poden veure totes les dades. Finalment respon 

que quan es faci l’assignació començaran per grups de places, el procés serà complicat, ella 

escriurà a tots els departaments i les places s’assignaran per paquets, si algú enlloc de plaça de 

lector vol tenir agregat o TU es podrà fer. 

 
3. Convocatòria de concursos de personal acadèmic permanent 
 

La vicerectora de Personal Acadèmic presenta les dades de la convocatòria. El degà de la Facultat 

de Medicina abandona la reunió. 

Es demana la paraula per comentar que els tribunals dels concursos de les places de les unitats 

docents hospitalàries són de  5 membres, però la dotació econòmica per despeses del tribunal 

és la mateixa que pels tribunals de 3 places, i es demana que es revisi. La vicerectora respon que 

ara els concursos en la majoria dels casos són semipresencials, en els que la persona de la UAB 

està present així com els candidats, però la resta de membres poden reunir-se online i potser si 

que hauria de revisar-se el tema de les indemnitzacions. Agraeix l’avís i comenta que 

s’analitazarà.  

La Comissió de Personal Acadèmic per assentiment acorda, 

Primer.- Aprovar la convocatòria dels concursos públics per a l’accés a places de professorat 

permanent, de conformitat amb l’annex adjunt. 

Segon.- Encarregar a la vicerectora de Personal Acadèmic l'execució i el seguiment d’aquest 

acord. 

 
Punt 4. Aprovació de concursos de PDI temporal 
 

La vicerectora de Personal Acadèmic informa que aquest punt decau de l’ordre del dia ja que no 

hi ha cap plaça de PDI temporal per convocar. 

 

5. Incorporació al Model de Dedicació Acadèmica d’interpretacions aprovades a CPAs anteriors 
i acords. 
 

La vicerectora presenta aquest punt i explica que era necessari integrar en el document les 

diferents interpretacions que ha fet la CPA i també un acord concret amb la facultat de Medicina. 

A continuació explica cadascuna de les incorporacions al text. 

Tot seguit s’inicia un torn d’intervencions en el s’agraeix aquesta incorporació al MDA, també  

es demana per la docència supervisada, i les practiques externes i si es tenen en compte com la 



docència normal. Es comenta que hi ha un error, al punt 7.1, descriuen 17 crèdits, però es manté 

16 crèdits i hauria de modificar. Es comenta respecte al solapament de trams de transferència i 

recerca, que coneix que aquesta modificació s’havia aprovat en una CPA anterior, però s’indica 

que si una persona té un tram de recerca, i un any abans demana un de transferència, no li 

comptaran perquè solapa i haurà d’esperar 5 anys mes. Es suggereix que si el solapament és 

nomes d’1 o 2 anys hauria de poder comptar. 

La vicerectora respon que les practiques externes computem igual que els TFG, tota la docència 

supervisada es compta igual. Sobre el solapament dels trams de recerca i transferència passa 

igual que amb els trams de recerca estatals i autonòmics que no es poden solapar. Comenta que 

això ja es va debatre a aquesta Comissió i la única solució és fer-ho tal com consta en la proposta 

que ja es va debatre i aprovar al seu moment. És un tema complicat perquè normalment el PDI 

fa recerca i transferència a la vegada i els trams són homòlegs. Proposa debatre-ho, si fos 

necessari, quan es torni  a discutir el MDA, tot i que no han tret cap nova convocatòria de trams 

de transferència i no sap quan tornaran a treure-la. 

A continuació vol plantejar un cas  particular, explica que una persona va guanyar una càtedra, 

estava a dos trams i la vam deixar amb els 22 crèdits que tenia, al següent any encara no tenia 

el 3r tram (perquè no li corresponia demanar-lo encara) i aplicant estrictament el MDA sent 

catedràtica amb 2 trams se li havia de passar a 24 crèdits. Ningú es va adonar i el MDA no recollia 

aquest cas. La realitat és que la voluntat de la CPA no va ser que passés a 24 c i perjudicar-la sinó 

mantenir la seva dedicació a 22c. Vol plantejar aquest cas per si els membres de la comissió 

també ho interpreten així i la podem deixar aquell curs amb 22c. Ningú manifesta cap oposició.  

Un dels membres planteja un cas similar, la vicerectora diu que no és el mateix cas, però que 

igualment li enviï les dades per valorar-lo.  

La Comissió de Personal Acadèmic per assentiment acorda, 

PRIMER.- Informar favorablement la incorporació al Model de Dedicació Acadèmica de les 

interpretacions aprovades a CPAs anteriors i acords i elevar-lo al Consell de Govern per a la 

seva aprovació.  

SEGON.- Encarregar a la vicerectora de Personal Acadèmic l'execució i el seguiment d’aquest 

acord. 

 

6. Modificació del punt 2 del Model i Criteris de Priorització de les places de Professorat 

Permanent. 

 

Presenta aquest punt la vicerectora de Personal Acadèmic que explica que l’any passat quan va 

sortir la convocatòria dels investigadors Ramon y Cajal van canviar-la respecte a les 

convocatòries anteriors: van aparèixer els juniors i sèniors, desapareixien els Juan de la Cierva 

Incorporació, etc. A la UAB teníem el model i criteris de priorització que garantíem a tots els 

Ramon y Cajal l’estabilització però pensant en els sèniors no en els juniors. En aquest sentit el 

document que es va enviar, recullia una diferència en aquest sentit, però la nova convocatòria 

que acaba de sortir ha tornat a variar i ja no existeixen Ramon y Cajal sènior i junior. Per aquesta 

raó presenta una modificació al document que va enviar eliminant aquesta diferencia.  

A continuació explica les modificacions contingudes al document. 



Tot seguit s’inicia un torn d’intervencions en el que es planteja la disconformitat amb que hagin 

dues branques de professorat, els de recerca que obtenen els Ramon y Cajal i els que fan 

docència que són els que tenen les places de lectors. Creu que el que s’ha d’incorporar als 

departaments és gent amb bon nivell per fer recerca i docència, per fer les dues coses ben fetes.  

Es celebra que s’obri el debat sobre la possibilitat que els investigadors Ramon y Cajal dels 

Instituts propis de la UAB puguin estabilitzar-se a través d’una adscripció parcial als 

departaments. Si un professor adscrit a un departament pot adscriure’s a un institut que al revés 

també pugui fer-se.    

La vicerectora respon que potser s’ha expressat malament, no volia dir que hi hagi dos tipus de 

professor, sinó que hi ha persones que han optat per una especialització en recerca molt forta, 

sense relació amb la docència i són d’alt nivell, i quan s’incorporen aquí son professors igual que 

la resta. També hi ha altres persones que opten per formar-se directament a les universitats, i 

estan més formats en docència però que són també bons en recerca. Als concursos Serra Húnter, 

que són altament competitius, guanyen moltes persones que han sortit de la UAB. A la UAB li 

interessa incorporar cada vegada més talent, és un tema a treballar amb el vicerectorat de 

Recerca. Explica que portem molts anys amb falta de professorat, i els Ramon y Cajal no  

s’incorporen amb plena dedicació docent fins als 5 anys, i no es pot esperar tant perquè es 

necessita professorat nou ja. Els Ramon y Cajal poden fer una mica de docència voluntàriament, 

però moltes àrees de coneixement necessiten urgentment el professorat i no poden esperar 5 

anys. Per tant, s’ha d’arribar a un equilibri. Respecte al perjudici als departaments de la docència 

feta pels Ramon y Cajal dels Instituts, la vicerectora comenta que no és tal, ja que l’únic que es 

fa és no comptar aquesta docència per contractació d’associats (plantilla B), però per places 

estables sí que compta. Cap departament perd la docència que hagi fet  un col·laborador extern, 

inclosos els Ramon y Cajal, quan es compta per l’adjudicació de places noves.   

La vicerectora de Recerca comenta que aquest darrer any hem arribat al 15% de places 

reservades a Ramon y Cajal, anteriorment no, ella creu que és interès de tota la universitat que 

es puguin integrar al màxim persones amb el doble perfil, docència i recerca, i tant de bo es 

pugui incrementar el nombre de Ramon y Cajal. Es van demanar 30 i escaig places Ramon y Cajal,  

però al final ens hem quedat amb 17, i 16 van renunciar. Creu que ha d’haver una “entente” 

entre instituts i departaments, ja s’ha pensat una primera estratègia en base a la llei de la ciència 

catalana, que es presentarà properament.  

La Comissió de Personal Acadèmic per assentiment acorda, 

PRIMER.- Informar favorablement la modificació del model i criteris de priorització de les 

places de professorat permanent, i elevar-la al Consell de Govern per a la seva aprovació.  

SEGON.- Encarregar a la vicerectora de Personal Acadèmic l’execució i el seguiment d’aquest 

acord. 

 

7. Aprovació de la convocatòria d’avaluació de l’activitat docent del professorat (tram 

autonòmic) per períodes vençuts fins el 31/12/2022. 

 

La vicerectora de Qualitat presenta aquest punt de l’ordre del dia i explica que la convocatòria 

que es presenta no conté cap canvi substancial respecte a les darreres convocatòries, únicament 



s’han incorporat les actualitzacions derivades de la modificació de la guia d’avaluació que es van 

aprovar a aquesta Comissió i al Consell de Govern.  

Explica que s’han esmenat algunes errates de tipus lingüístic, també s’explica millor com s’ha de 

presentar la documentació per tal que les comissions avaluadores tinguin la feina mes fàcil. 

Comenta que el calendari fixat és per deixar el màxim temps possible tant al professorat per 

presentar-se i a les comissions per treballar, entén que es un període breu, però és el mes 

operatiu. 

A continuació s’obre un torn d’intervencions en el que es demana si es pretén que hi hagi un 

únic document que incorpori totes evidencies i la vicerectora respon que no, que cada indicador 

tindrà les evidencies per separat i d’aquesta manera es facilitarà la feina a les comissions. 

La Comissió de Personal Acadèmic per assentiment acorda, 

PRIMER.- Aprovar la convocatòria d’avaluació de l’activitat docent per optar a la retribució 

addicional del tram de docència autonòmic o per tramitar la certificació docent del professorat 

funcionari i contractat de la UAB per períodes vençuts fins el 31/12/2022, i la proposta de 

calendari i terminis per desenvolupar la citada convocatòria.  

SEGON.- Encarregar a la vicerectora de Qualitat l’execució i el seguiment d’aquest acord 

 

Punt 8 Assumptes de tràmit. Reconeixement de col·laboradors docents 

La vicerectora de Personal Acadèmic presenta aquest punt pel qual la Comissió dona el vistiplau 

dels col·laboradors de docència que han entrat al sistema durant el mes de novembre de 2022, 

de conformitat amb les previsions del Reglament de Personal Acadèmic. 

 
La Comissió de Personal Acadèmic per assentiment acorda, 

Primer.- Donar-se per assabentats del reconeixement com a col·laboradors docents en les 

diverses modalitats previstes al Reglament de Personal Acadèmic dels professionals entrats al 

sistema durant el mes de novembre de 2022 que consten a l’annex adjunt. 

Segon.- Encarregar a la vicerectora de Personal Acadèmic l'execució i el seguiment d’aquest 

acord. 

 

Punt 9. Torn Obert de paraules 

El doctor Eduard José Cunilleras reprèn la intervenció que ha fet al punt 2on, insisteix que a l’inici 

del curs acadèmic 2020-2021, l’anterior vicerector de Personal Acadèmic va enviar alguns 

correus electrònics sobre el model de plantilla teòrica dels departaments, en el sentit d’aplicar 

al model dels lectors les correccions necessàries, i des de la Facultat de Veterinària i Ciències de 

la Salut es demanava que com no tenim informació detallada de les jubilacions i les noves 

incorporacions dels darrers 2 o 3 anys, és difícil avaluar les propostes de modificació si el model 

havia generat algunes disfuncions. Explica que ell ha mirat la TPD i sí que hi ha informació però 

es informació parcial, ell la voldria en formal excel, amb informació de l’encàrrec docent, per 

cadascuna de les àrees. També van traslladar que com l’edat de jubilació es contempla entre 65 

i 70 anys hi ha àrees de coneixement o Facultats, que tenen personal permanent amb edats 

http://webs2002.uab.es/o-coordinacio-institucional/1_Comissions/Personal_Academic/31-10-2017/PUNT10/Col-laboradors-docencia-recerca-setembre-2017.pdf


properes,  si la previsió es fa sobre 70, com la gent ja no es jubila amb 70 sinó amb 65 o 66, 

tindran pèrdues de professorat estable molt significatives. Els hi agradaria veure la foto de les 

jubilacions i l’entrada dels lectors. La vicerectora respon que als fitxers ara no apareix aquesta 

informació, abans si, i no té problema perquè torni a aparèixer aquesta informació. Sobre les 

jubilacions ella va informar a aquesta CPA de les edats en les que el professorat es jubilava, i 

sobre això explica que es manté estable el nombre de professorat que es jubila anticipadament 

i el que es jubila als 70 anys. S’havia comentat que semblava que durant la pandèmia la gent 

s’havia jubilat mes anticipadament i es va veure que no. Tornarà a portar les dades a aquesta 

Comissió. El doctor José demana si es tenen les dades per àrees de coneixement i la vicerectora 

respon que no, que les dades són per anys.  

La doctora Assumpció Bosch explica que en el procés de les prioritzacions de càtedres, es 

demana que les publicacions dels últims 5 anys han estar al DDD perquè puguin comptar. Un 

professor intenta posar-les però com tenen copyright de la revista no ho pot fer, i demanen que 

s’enviïn les galerades, però les dels darrers 5 anys no les té, i considera que s’havia d’haver 

explicat abans. La vicerectora diu que li sap greu que no hi sigui la vicerectora de Recerca que li 

podria respondre, d’entrada li sorprèn, ja que la intenció de la UAB és que tot currículum estigui 

a l’Egreta. Li respon que li demani a la vicerectora de Recerca que li podrà respondre millor. 

 

Fi: 11.11 

 

 


